
 

1 (12) 

Utlåtande Rotel VI (Dnr KS 2024/487) 

Motion om hemtjänst utan onödig byråkrati 
 

Motion av Jonas Naddebo och Thomas Wihlman (båda C) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Torun Boucher 

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Naddebo och Thomas Wihlman (båda C) har väckt en motion i 

kommunfullmäktige. I motionen beskrivs det att det idag finns flera fall där äldre 

väljer bort hemtjänsten på grund av den byråkratiska processen och att studier visar 

att många äldre inte uppskattar situationen av att bli biståndsbedömda. Motionärerna 

beskriver att det på olika platser i landet erbjuds insatser för äldre utan 

biståndsbedömning vilket underlättar för de äldre, anhöriga och minskar belastningen 

på handläggarna.   

I motionen föreslås att äldrenämnden får i uppdrag att se över och återkomma med 

vilka av stadens insatser för äldre som kan ligga utanför biståndsbedömning och 

istället kan godkännas utifrån enkla urvalskriterier. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, äldrenämnden, Bromma 

stadsdelsnämnd, Järva stadsdelsnämnd, Skarpnäcks stadsdelsnämnd, 

kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor och kommunstyrelsens 

pensionärsråd.  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor har avstått från att svara och 

kommunstyrelsens pensionärsråd har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret konstaterar att inför att den nya socialtjänstlagen träder i kraft 

har ett arbete påbörjats inom staden i form av ett stadsövergripande projekt där flera 

instanser redan jobbar med att ta fram förslag på insatser som bör erbjudas utan 

individuell behovsbedömning i hela staden för att främja likställighet. 

Äldrenämnden ska tillsammans med socialnämnden inom ramen för den nya 

socialtjänstlagen ta fram förslag på insatser som bör erbjudas utan individuell 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 
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behovsbedömning i hela staden för att främja likställighet. Den översyn som föreslås 

av motionärerna av vilka insatser som kan erbjudas utan föregående behovsprövning 

kommer därmed att genomföras. 

Bromma stadsdelsnämnd ser positivt på att fler insatstyper kan bli föremål för 

förenklad handläggning, även om staden redan idag tillämpar förenklad 

biståndshandläggning avseende insatsen trygghetslarm. Det kan även bidra till att 

minska eller skjuta upp behovet av mer omfattande äldreomsorg.  

Järva stadsdelsnämnd ställer sig positiv till förslaget att äldrenämnden ges i uppdrag 

att se över vilka insatser som kan ligga utanför biståndsbedömningen. Förslaget 

behöver dock utredas grundligt gällande kriterier för ålder och vilka insatser som ska 

ingå. I detta utredningsarbete behöver även andra faktorer vägas in så som 

exempelvis en ökande problematik gällande välfärdsbrott, risken för exkludering av 

de som lever i digitalt utanförskap samt den pågående processen med nya 

socialtjänstlagen. 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd tror att möjligheten att ge insatser utan behovsprövning 

kan frigöra mer tid till mer krävande utredningar inom biståndsbedömningen. Vidare 

kan det bidra till att de äldre upplever självbestämmande och delaktighet i högre 

utsträckning. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Den nya socialtjänstlagen, som träder i kraft i juli 2025, fokuserar på förebyggande 

insatser och ett stärkt stöd för dem som behöver det mest. En av de största 

förändringarna är att fler insatser ska kunna ges utan individuell behovsprövning, 

vilket gör att hjälpen når fram snabbare när den verkligen behövs. Genom att minska 

byråkratin säkerställs att fler får det stöd de har rätt till i rätt tid. 

För att detta ska bli verklighet tar staden fram förslag på insatser som erbjuds alla 

invånare, oavsett bakgrund eller bostadsort. Socialförvaltningen och 

äldreförvaltningen leder arbetet i nära samverkan med stadsdelsförvaltningarna för att 

skapa en mer tillgänglig och rättvis socialtjänst. 

Jag är stolt över att Stockholms stads äldreomsorg redan idag arbetar med förenklad 

biståndshandläggning för trygghetslarm, vilket underlättar en smidig övergång till att 

se över och förenkla fler insatser. Att riva byråkratiska hinder och satsa på tidiga 

insatser är avgörande för att bygga en mer jämlik och solidarisk stad – där ingen 

lämnas utan stöd när behovet är som störst. 

I övrigt hänvisar jag till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

Bilaga 

Motion om hemtjänst utan onödig byråkrati, dnr KS 2024/487-1 
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Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 19 mars 2025 

Anders Österberg 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Jonas Naddebo (C) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis godkänna förslag till beslut 

2. Att därutöver anföra följande: 

Det är glädjande att en operativ styrgrupp nu har tillsats inom staden, med syfte att ta 

fram ett konkret förslag på insatser som är lämpliga för staden att erbjuda utan 

biståndsbedömning och onödig byråkrati, helt i enlighet med intentionerna i vår 

motion. Det är en stor omställning att gå från att ha levt ett självständigt liv till att på 

ålderns höst behöva söka hjälp från en myndighet med det mest basala och 

personliga.  

I kommuner där man redan erbjuder vissa hemtjänstinsatser utan biståndsbedömning 

kan man se att detta underlättat för såväl de äldre som deras anhöriga, och dessutom 

minskar belastningen på socialtjänsthandläggarna. Centerpartiet ser därför mycket 

fram emot att ta del av den breda inventering som nu görs gällande de möjligheter 

som den nya lagstiftningen medför. Vi hoppas, i och med att denna genomlysning nu 

har påbörjats, att Stockholms stad står redo att anamma den nya lagstiftningen så 

snart som möjligt för Stockholmarnas bästa. 
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Ärendet 

I en motion väckt av Jonas Naddebo och Thomas Wihlman (båda C) beskrivs att det 

idag finns flera fall där äldre väljer bort hemtjänsten på grund av den byråkratiska 

processen och att studier visar att många äldre inte uppskattar situationen av att bli 

biståndsbedömda. Det kan handla om att biståndsbedömningen är svår att förstå, 

framför allt för kognitivt nedsatta och sköra äldre, men också att de som ansöker om 

äldreomsorg inte känner sig bekväma i att bli biståndsbedömda.  

Motionärerna menar att utdragna handläggningsprocesser många gånger kan upplevas 

som svåra och belastande både för de enskilda äldre och för anhöriga. Dessutom är 

det en stor omställning att gå från ett självständigt liv till att behöva ansöka om basal 

och personlig hjälp från en myndighet. 

På olika platser i landet erbjuds insatser för äldre utan biståndsbedömning vilket 

underlättar för såväl de äldre som anhöriga samtidigt som det minskar belastningen 

på handläggarna skriver motionärerna. Erfarenhet från kommuner som erbjuder 

hemtjänst utan biståndsbedömning visar, enligt motionärerna, att risker för 

överkonsumtion är liten.  

I motionen föreslås att äldrenämnden får i uppdrag att se över och återkomma med 

vilka av stadens insatser för äldre som kan ligga utanför biståndsbedömning och 

istället kan godkännas utifrån enkla urvalskriterier. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, äldrenämnden, Bromma 

stadsdelsnämnd, Järva stadsdelsnämnd, Skarpnäcks stadsdelsnämnd, 

kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor och kommunstyrelsens 

pensionärsråd.  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor har avstått från att svara och 

kommunstyrelsens pensionärsråd har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 30 oktober 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

I juli 2025 förväntas den nya socialtjänstlagen träda i kraft. Lagen syftar bland annat 

till att vara förebyggande och ge ökade möjligheter för målgruppen. Av den nya 

socialtjänstlagen framgår bland annat att socialtjänsten ska kunna erbjuda insatser 

snabbare genom att fler insatser kommer kunna undantas från individuell 

behovsprövning. Detta för att insatserna ska komma tillräckligt snabbt när behovet är 

som störst.  

Som en del av det förberedande arbetet inför att den nya socialtjänstlagen träder i 

kraft har ett arbete påbörjats inom staden i form av ett stadsövergripande projekt. 
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Socialförvaltningen och äldreförvaltningen tar inom ramen för uppdraget tillsammans 

med stadsdelsförvaltningarna fram förslag på insatser som bör erbjudas utan 

individuell behovsbedömning i hela staden för att främja likställighet. 

Genomförande av insatser utan behovsprövning omfattas av socialtjänstlagens krav 

på dokumentation. Hur och vad som Stockholms stad kommer att erbjuda utan 

individuell behovsbedömning bestäms av kommunfullmäktige.  

Jonas Naddebos och Thomas Wihlmans (C) motion om hemtjänst utan onödig 

byråkrati anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

Äldrenämnden 

Äldrenämnden beslutade vid sitt sammanträde den 22 oktober 2024 följande. 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen om 

hemtjänst utan onödig byråkrati. 

Reservation av Thomas Wihlman (C), se Reservationer m.m. 

Äldreförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 september 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

I majoritetens förslag till budget för 2024 har socialnämnden, i samarbete med 

kommunstyrelsen, äldrenämnden och stadsdelsnämnderna, i uppdrag att ta fram 

förslag på hur socialtjänsten i större utsträckning kan arbeta med förebyggande och 

tidiga insatser, på hur socialtjänsten kan utöka sin tillgänglighet samt på vilka insatser 

som bör ges utan behovsbedömning vid ett eventuellt införande av en ny 

socialtjänstlag.  

Bakgrund till uppdraget är den översyn av socialtjänstlagen (2001:453) som 

regeringen beslutade om i april 2017.  

Den 15 september 2023 lämnade regeringen ett pressmeddelande om den nya 

socialtjänstlagen som bland annat belyser utmaningarna med ett ökat antal äldre. 

Sannolikt kommer delar från "Nästa steg – Ökad kvalitet och jämlikhet i vård och 

omsorg för äldre personer” (SOU 2022:41) att beaktas i den nya socialtjänstlagen. 

I juli 2024 presenterades lagrådsremiss, i november 2024 förväntas proposition 

presenteras och den 1 juli 2025 föreslås den nya socialtjänstlagen träda i kraft.  

I den nya socialtjänstlagen föreslås att socialnämnden ska få tillhandahålla insatser 

utan behovsprövning. Genomförande av insatser utan behovsprövning omfattas av 

socialtjänstlagens krav på dokumentation. Hur och vad som Stockholms stad kommer 

att erbjuda utan individuell behovsbedömning bestäms av kommunfullmäktige. 

 Utreda och analysera vilka tidiga insatser som är lämpliga att erbjuda i hela 

staden utan individuell behovsbedömning samt vilka kriterier som ska gälla 

för respektive insats. 
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 Utifrån utredningens resultat föreslå vilka tidiga insatser utan individuell 

behovsbedömning som ska erbjudas lokalt, regionalt och centralt.  

 Stödja stadens socialtjänst att ställa om till stadens gemensamt beslutade 

insatser utan individuell behovsbedömning.  

 Undersöka hur staden kan hantera behov av lokala variationer gällande tidiga 

insatser utan individuell behovsbedömning.  

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen ska inom ramen för uppdraget 

tillsammans med stadsdelsförvaltningarna ta fram förslag på insatser som bör 

erbjudas utan individuell behovsbedömning i hela staden för att främja likställighet.  

Aktiviteter som planeras att genomföras:  

Inom detta uppdrag kommer således den översyn som föreslås av motionärerna av 

vilka insatser som kan erbjudas utan föregående behovsprövning att genomföras. 

Bromma stadsdelsnämnd 

Bromma stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 26 september 2024 

följande. 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar och överlämnar det till 

kommunstyrelsen. 

Bromma stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 juli 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen ställer sig positiv till motionärernas förslag. Förslaget går väl i linje 

med den nya Socialtjänstlagen, som väntas träda i kraft i juli 2025, och som bland 

annat syftar till att vara förebyggande och ge ökade möjligheter för målgruppen. 

Likaså går förslaget väl i linje med omställningen till en god och nära vård och 

omsorg.  

Av den nya Socialtjänstlagen framgår bland annat att socialtjänsten ska kunna erbjuda 

insatser snabbare genom att fler insatser kommer kunna undantas från individuell 

behovsprövning. Detta för att insatserna ska komma tillräckligt snabbt när behovet är 

som störst.  

Redan i dag kan hemtjänst till äldre personer tillhandahållas på ett förenklat sätt enligt 

4 kap. 2 a § Socialtjänstlagen (SoL). I propositionen Förenklat beslutsfattande om 

hemtjänst för äldre (prop. 2017/18:106), som trädde i kraft 2018, motiveras 

bestämmelsen med att äldre skulle kunna ges insatser inom äldreomsorg på ett 

enklare sätt och med större utrymme för delaktighet och självbestämmande.  

Stockholms stad tillämpar i dag förenklad biståndshandläggning avseende insatsen 

trygghetslarm, men förvaltningen ser positivt på att fler insatstyper kan bli föremål 

för förenklad handläggning. Det kan även bidra till att minska eller skjuta upp 

behovet av mer omfattande äldreomsorg.  
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En farhåga med förslaget, som bör tas i beaktan, kan vara risken för att en förenklad 

handläggning förbiser egentliga behov hos den enskilde äldre. Exempelvis att en 

ansökan inte stämmer överens med hjälpbehovet. Behovsprövningen syftar i grunden 

till att säkerställa likställighet och rättssäkerhet. Eventuella risker för att likställighet 

och rättssäkerhet äventyras genom förenklad behovsprövning bör därför utredas 

noggrant samt åtföljas av relevanta åtgärder för att minska riskerna. En löpande samt 

dokumenterad dialog mellan biståndshandläggaren, den enskilde och dennes anhöriga 

i syfte att följa utvecklingen av omsorgsbehovet är ett exempel på en sådan åtgärd. 

Förslaget behöver även utredas grundligt gällande exempelvis kriterier för ålder och 

vilka insatser som ska ingå, samt hur ansökningsförfarandet ska gå till.  

På stadsövergripande nivå pågår en sådan utredning inom ramen för förberedelserna 

av genomförande av ny Socialtjänstlag. 

Förvaltningen avvaktar slutsatserna från arbetet men vill sammanfattningsvis ställa 

sig bakom riktningen i motionen.  

Mot bakgrund av detta, både de positiva aspekterna som förslaget kan innebära och 

de farhågor som förvaltningen framför, ser stadsdelsförvaltningen positivt på 

förslaget och bedömer att motionens inriktning går i linje med förslaget till ny 

Socialtjänstlag. 

Järva stadsdelsnämnd 

Järva stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 26 september 2024 

följande. 

Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar 

det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Reservation av Patrick Amofah (C), se Reservationer m.m. 

Järva stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 juni 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Järva stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till förslaget att äldrenämnden ges i 

uppdrag och se över vilka insatser som kan ligga utanför biståndsbedömningen. 

Förvaltningen anser dock att staden bör avvakta tills den nya socialtjänstlagen träder i 

kraft under 2025. Den nya socialtjänsten föreslås vara lättillgänglig och erbjuda 

insatser på ett enklare sätt än idag. Bland annat ska det vara lätt att komma i kontakt 

med socialtjänsten, till exempel utanför kontorstid eller genom möjlighet att ta del av 

information och insatser digitalt. Ett av förslagen i den nya socialtjänstlagen är att ge 

vissa insatser utan behovsprövning.  

Förslaget i motionen behöver utredas grundligt gällande vilka kriterier som ska 

införas för insatser utan behovsprövning gällande både ålder och insatser. 

Förvaltningen ser att insatser som kan vara föremål för en förenklad 

biståndshandläggning bland annat skulle kunna vara: 
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 Inköp  

 Leverans av matlådor 

 Promenad 

 Städning  

 Trygghetslarm  

 Tvätt  

 Ärende 

Förvaltningen vill även lyfta några andra faktorer som staden behöver ta ställning till 

i arbetet, förutom vilka insatser som skulle kunna omfattas.  

I dagens samhälle är många yrkesverksamma efter sin 65- årsdag. Fixartjänsten som 

finns i Stockholms stad vänder sig idag till personer som har fyllt 68 år och uppåt. 

Förvaltningen ser behov av att staden överväger från vilken ålder insatser utan 

behovsbedömning skulle vara lämpligt för att bäst tillgodose faktiska behov hos 

enskilda.  

I dagens samhälle pågår det ett intensivt utvecklingsarbete för arbetsmetoder mot 

välfärdsbrott. Risk för att kommunen utsätts för välfärdsbrott i samband med icke 

biståndsbedömda insatser eller förenklad biståndshandläggning måste därmed 

inkluderas och analyseras i upprättandet av dessa arbetsmetoder. Brottsförebyggande 

rådet, Brå har i Välfärdsbrott mot kommuner och regioner rapport 2022:1, tagit upp 

problemet med oseriösa aktörer och ett överdrivet eller ett fabricerat behov hos 

enskilda individer. Förvaltningen ser en risk att en systematisering skulle kunna ske 

genom att privata utförare söker upp potentiella kunder som exempelvis genom sin 

ålder kan ansöka om icke biståndsbedömda insatser men som inte har ett egentligt 

behov. Utföraren skulle på så sätt få upp volymen på sitt kundunderlag och erhålla 

ersättning för insats där kommunen har begränsad möjlighet att kontrollera om detta 

utförs. Om förslaget införs bör därför stadsövergripande, enhetliga och tillräckliga 

kontroller upprättas och genomföras särskilt för dessa insatser.  

Det finns personer i samhället som inte är digitala och som inte har tillgång till dator 

eller har BankID. Om ansökningsförfarandet ska ske via digital ansökan behöver det 

ses över vart dessa personer kan få stöd och hjälp med sin ansökan. Det kan fortsatt 

finnas behov av möjlighet att ansöka med pappersblankett och denna måste då finnas 

lättillgänglig. Många medborgare i Stockholm stad har ett annat modersmål än 

svenska. Information på olika språk måste säkerställas om hur ansökan ska ske. 

Förvaltningen vill även lyfta vikten av att ansökningshandlingarna utformas så att det 

är tydligt och enkelt att förstå vilka uppgifter som efterfrågas. Ansökan behöver 

vidare ha kontraster och stor text för att vara tillgänglig för personer med nedsatt syn. 

Vid omvärldsbevakning framkommer det bland annat att de som är 75 år och äldre i 

Götene kommun får hemtjänst två timmar i veckan per hushåll utan föregående 
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behovsprövning. I Nacka kommun kan äldre från 65 år ansöka om insatser utan 

biståndsbedömning. I Linköpings kommun finns det förenklat beslutsfattande för de 

som är över 80 år. Kommunen hade tidigare 75 år men har valt att höja åldersgränsen 

samt revidera riktlinjerna gällande vem och hur mycket stöd man kan få. De äldre kan 

i Linköping idag erhålla maximalt 6 timmars boservice per månad och hushåll, 

trygghetslarm, telefonservice och lunchlåda. Mellan de tre kommunerna varierar det 

vilka insatser som ingår i den förenklade biståndhandläggningen. I förvaltningens 

omvärldsbevakning har varken utvärderingar av kvalitet eller ekonomi utifrån 

införande av icke biståndsbedömda insatser kunnat lokaliseras. Ett införande av 

förenklad biståndsbedömning behöver därför utredas grundligt både vad gäller 

insatser och ålder.  

Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänstutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 26 september 2024 

följande. 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

Reservation av Kristina Lutz m.fl. (M), Lena Kling (L) och Henrietta Ludwig (C), , se 

Reservationer m.m. 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 augusti 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen ser positivt på förslaget att vissa hemtjänstinsatser kan erbjudas utan 

behovsbedömning. Enligt stadens gällande riktlinjer är det i dagsläget inte möjligt att 

använda förenklat beslutsfattande om hemtjänst till äldre personer i enlighet med 4 

kap 2 § socialtjänstlagen.  

Den nya socialtjänstlagen väntas träda i kraft i juli 2025. Enligt förslaget (SOU 

2020:47) ska socialtjänsten i och med den nya lagen bland annat få möjlighet att ge 

insatser utan behovsprövning samt bli mer förebyggande och lättillgänglig.  

Som en del av det förberedande arbetet inför att den nya socialtjänstlagen träder i 

kraft har en operativ styrgrupp tillsatts inom staden med syfte att ta fram ett konkret 

förslag på insatser som är lämpliga att erbjuda utan föregående biståndsbedömning. 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning följer den operativa styrgruppens förberedande 

arbete och inväntar sammanställning av slutrapport.  

Förvaltningen tror att möjligheten att ge insatser utan behovsprövning kan frigöra mer 

tid till mer krävande utredningar inom biståndsbedömningen. Vidare kan det bidra till 

att de äldre upplever självbestämmande och delaktighet i högre utsträckning. 

Förvaltningen anser dock att förbehåll så som ålder och självkostnadspris behöver 

utredas och klargöras.  
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Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
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Reservationer m.m. 

Äldrenämnden 

Reservation av Thomas Wihlman (C) 

1. Att äldrenämnden ställer sig bakom motionen 

Regeringen har aviserat att förslaget om ny socialtjänstlag ska beslutas om och 

verkställas till 1 juli 2025. Förberedelsearbetet att se över den nya lagstiftningen 

gällande förenklad biståndsbedömning har ännu ej påbörjats. Detta trots att 

möjligheterna med en hemtjänst utan onödig byråkrati medgör både en effektivisering 

för staden samtidigt som det förbättrar för som har behov av stadens äldreomsorg.  

Det ter sig mycket sannolikt att riksdagen kommer att godkänna det kommande 

förslaget till ny socialtjänstlag och i den av kommunfullmäktige beslutade budgeten 

för 2024 påtalas vikten av att arbeta med förebyggande, tidiga insatser och att det ska 

utredas vilka insatser som bör ges utan behovsbedömning.  

Vår motion föreslår att äldrenämnden ges i uppdrag att se över och återkomma vilka 

av stadens insatser för äldre som kan ligga utanför biståndsbedömning och istället kan 

godkännas utifrån enkla urvalskriterier. Utifrån intentionerna i det nya lagförslaget 

som arbetas fram går det att arbeta proaktivt och påbörja denna utredning redan nu. 

Det vore önskvärt att Stockholms stad står redo att anamma den nya lagstiftningen så 

snart som möjligt för stockholmarnas bästa. Därför borde motionen tillstyrkas. 

Järva stadsdelsnämnd 

Reservation av Patrick Amofah (C) 

1. Att tillstyrka motionen  

2. Att därutöver anföra följande: 

Centerpartiet välkomnar stadsdelsförvaltningens positiva inställning till vår motion 

om att se över vilka av stadens insatser för äldre som kan godkännas utifrån enkla 

urvalsprinciper istället för biståndsbedömning. Vi ser positivt på att en operativ 

styrgrupp har tillsats inom staden med syfte att ta fram ett konkret förslag på insatser 

som är lämpliga för staden att erbjuda utan onödig byråkrati, helt i enlighet med 

intentionerna i vår motion.  

Genom att tillstyrka vår motion skulle det frigöras tid för socialtjänsthandläggarna att 

kunna fokusera på mer krävande utredningar samtidigt som att trösklarna till 

äldreomsorgen skulle sänkas och stadens äldre skulle få mer frihet och 

självbestämmande. 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

Reservation av Kristina Lutz m.fl. (M), Lena Kling (L) och Henrietta Ludwig 

(C) 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag beslut  

2. Att därutöver anföra följande: 

Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna välkomnar förvaltningens positiva 

inställning till Centerpartiets motion om att se över vilka av stadens insatser för äldre 

som kan godkännas utifrån enkla urvalsprinciper istället för biståndsbedömning. Vi 

ser positivt på att en operativ styrgrupp har tillsats inom staden med syfte att ta fram 

ett konkret förslag på insatser som är lämpliga för staden att erbjuda utan onödig 

byråkrati, helt i enlighet med intentionerna i motionen.  

Genom att tillstyrka motionen skulle det frigöras tid för socialtjänsthandläggarna att 

kunna fokusera på mer krävande utredningar samtidigt som att trösklarna till 

äldreomsorgen skulle sänkas och stadens äldre skulle få mer frihet och 

självbestämmande. 


